

表15 中國大陸人民來臺人數

Table 15 Number of Mainland China Tourists to Taiwan

單位(Unit)：人次(Numbers)

期間 Period	經貿交流 Economic and trade activity		觀光活動 Tourism		其他交流 Others		合計 Total	
	人次 Number	成長率(%) Growth rate	人次 Number	成長率(%) Growth rate	人次 Number	成長率(%) Growth rate	人次 Number	成長率(%) Growth rate
1987-2009	296,923	—	960,637	—	1,959,235	—	3,216,795	—
2010	154,512	48.0	1,188,987	97.6	236,600	-34.1	1,580,099	48.4
2011	145,597	-5.8	1,286,574	8.2	295,123	24.7	1,727,294	9.3
2012	139,600	-4.1	2,001,941	55.6	395,393	34.0	2,536,934	46.9
2013	134,251	-3.8	2,263,476	13.1	450,877	14.0	2,848,604	12.3
2014	266,794	98.7	3,328,224	47.0	352,592	-21.8	3,947,610	38.6
2015	287,771	7.9	3,335,923	0.2	520,142	47.5	4,143,836	5.0
5月 May.	24,991	13.1	302,626	8.1	42,058	47.5	369,675	11.8
6月 Jun.	26,067	12.2	242,840	-8.5	35,683	55.2	304,590	-2.3
7月 Jul.	27,087	14.5	276,489	-3.3	45,957	48.0	349,533	2.6
8月 Aug.	24,044	11.4	286,141	11.5	54,113	74.6	364,298	17.9
9月 Sep.	38,828	8.3	254,233	-6.9	48,930	65.4	341,991	1.0
10月 Oct.	26,351	6.8	311,342	7.2	45,892	54.6	383,585	11.3
11月 Nov.	24,405	23.3	286,224	2.6	43,991	42.7	354,620	7.6
12月 Dec.	14,703	-42.7	266,799	-7.6	40,756	46.7	322,258	-5.8
2016								
1月 Jan.	12,817	-27.3	308,258	13.9	42,603	38.6	363,678	14.0
2月 Feb.	24,152	28.6	328,435	-2.1	49,335	2.9	401,922	-0.1
3月 Mar.	15,962	-34.8	306,650	43.4	37,714	-1.4	360,326	30.3
4月 Apr.	19,469	-4.6	305,941	5.8	47,364	3.4	372,774	4.9
5月 May.	20,404	-18.4	256,030	-15.4	47,950	14.0	324,384	-12.3
1-5月 Jan.- May.	92,804	-12.7	1,505,314	6.6	224,966	9.8	1,823,084	5.8
合計 Total	1,518,252	—	15,871,076	—	4,434,928	—	21,824,256	—

註：1. 中國大陸人民來臺從事觀光活動自2002年1月起開放。

2. 成長率係指較上年同期增減比例。

3. 有關中國大陸人民來臺統計，自99年1月起配合內政部入出國及移民署修正「大陸地區人民進入臺灣地區申請案件統計表」之統計資料，避免因公佈項目差異，引起統計數據不同之誤解。

4. 配合內政部四法合一及調整相關統計事由區分，自103年1月起經貿交流係指專業交流及商務活動交流之統計，故103年1月大陸人民來臺從事經貿交流人數統計增加。

5. 有關中國大陸人民來台統計資料，103年8月配合內政部入出國及移民署修正1月及2月統計數據，爰相關統計項目總計數略有變動。

資料來源：我國內政部入出國及移民署。

Note: 1. Mainland China tourists have been allowed to visit Taiwan since January 2002.

2. Growth rate is the year-on-year growth rate.

3. To avoid the misunderstanding of statistics due to different announced items. These data from Jan. 2010 referred to "The application statistics of people from Mainland China to enter Taiwan" announced by National Immigration Agency.

4. Since January 2014, adjusting statistical methods for coordinate Ministry of the Interior revised relevant permission, which made the amount of the visitors to Taiwan for economic and trade related activities is increase. Besides, economic and trade related activities mean the professional and business activities.

5. People from Mainland China to enter Taiwan statistics, in August 2014 with National Immigration Agency amended in January and February statistics, related data had slight changed.

Source: National Immigration Agency, Ministry of the Interior of Taiwan, ROC.